
 

  
Dagsorden 

 

Tid Dagsordenspunkt Ansvarlig 

12.30 - 12.35 Ad 1) Godkendelse af dagsorden og referat 

 

• Udsatterådet skal godkende mødets dagsorden 

og referatet fra udsatterådsmøde den 15. decem-

ber 2022.  

• Kort drøftelse af mødedatoer i 2023 

 

Bilag:  

• 1a: Referat fra udsatterådsmøde den 15. decem-

ber 2022 

• 1b: mødedatoer for 2023 
 

Peter 

12.35 - 13.00 Ad 2) Orientering 
 

• Budgetseminar om budget 2024 

Peter, Brian og Maja orienterer om budgetseminaret 

som blev afholdt den 23. februar. 

• Mini-konference om grønlændere i udsathed 

Peter, Brian, 

Maja og Se-

kretariatet 

[9. marts 2023] 

 

 

 

 

 

Dagsorden 

MØDEDATO  

9. MARTS 2023 

 

TID 

12.00 – 16.00 

 

STED  

MØDEDELTAGERE: 

OLE MIKKELSEN 

WINNIE 

BRIAN 

METTE 

PETER 

BO 

MAJA 

JANNET 

SUSANNE 

 

SEKRETARIAT: ASK, 

RASMUS, CAMILLA 
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Brian, Maja og Ask orienterer om den minikonference 

vedr. grønlændere i udsathed som blev afholdt på 

Kofoeds Skole den 22. februar.  

• Høring om kommunalstrategien 

Udsatterådet er blevet inviteret til at afgive hørings-

svar vedr. kommunalstrategien. Peter orienterer 

herom. 

• Orientering om borgercentrenes arbejde med 

brugertilfredshedsundersøgelser. 

Sekretariatet orienterer om kommende proces for ori-

entering af de kommunale råd ifm. borgercentrenes 

arbejde med brugertilfredshedsundersøgelser. 

• Orientering om kommende årsberetning.  

Peter orienterer om udsatterådets årsberetning for 

2022 og der er mulighed for at rådet kan give input til 

udkastet.  

 

 

Bilag:  

• 2a: Udsatterådets Høringssvar til effektiviserings- 

og investeringskatalog for budget 2024 

• 2b: Udkast til udsatterådets årsberetning for 2022 
 

13.00 - 13.30 Ad 3) Drøftelse af herbergs-området ift. hjemløse 

EU-borgere 

 

• Rådet besluttede på seneste rådsmøde at drøfte 

hjemløse EU-borgeres vilkår i København. Siden 

sidste rådsmøde har rådet og sekretariatet udar-

bejdet en henvendelse til Social-og Boligministe-

ren med forslag om ny socialpolitisk tilgang til 

hjemløse EU-borgere i Danmark samt forberedt 

et debatindlæg baseret på pointerne i henvendel-

sen. Rådet skal drøfte problemstillingen yderli-

gere og evt. beslutte nye aktiviteter ifm. området.  

 

Bilag:  

• 3a: henvendelse til socialministeren vedr. EU-bor-

geres vilkår som hjemløse i KBH. 

• 3b: debatindlæg skrevet pba. henvendelse til so-

cialministeren 
 

 

13.30 – 13.40 Pause  

13.40 – 14.00 Ad 4) Beslutning om temadrøftelse vedr. lighed i 

sundhed 
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• Rådet har ønsket en temadag vedrørende lighed i 

sundhed. Ud fra vedlagte udkast til program og 

deltagere drøftes  

 

Bilag:  

• 4a: Udkast til program for temadag (eftersendes) 

 

14.00 – 14.45 Ad 5) Oplæg fra Ukraineenheden vedr. indkvarte-

ring af flygtninge 

 

• Rådet har anmodet om at få indsigt i modtagelsen 

af flygtninge fra Ukraine herunder indkvarterin-

gen af flygtninge samt fremtidig oprettelse af 

container by. Til dette formål kommer område-

chef Rasmus Bilde og afdelingschef Lone Binder 

og giver et oplæg om emnet. Der vil efterføl-

gende være mulighed for dialog.  

 

 

 

14.45 – 15.00 Pause  

15.00 – 15.45 Ad 6) Oplæg vedr. ankestyrelsens tal samt drøftelse 

af eventuelt tema om retssikkerhed.  

 

• Rådet blev på seneste rådsmøde præsenteret 

for tal fra ankestyrelsen vedrørende de sager 

på socialområdet som ankestyrelsen har taget 

stilling til. Rådet bad om en præsentation af 

tallene samt mulighed for at drøfte retssikker-

hed på det kommende rådsmøde.  

 

Bilag:  

• 6a: Tal fra ankestyrelsen (Eftersendes) 

 

 

 

15.45 – 16.00 Ad 7) Afslutning og eventuelt   
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Referat  

 

Ad 1) Godkendelse af dagsorden og referat 
Rådet byder velkommen til Ole Mikkelsen, som er ny repræsentant for 
Fonden Missionen Blandt hjemløse 
 
Rådet godkendte dagsordenen og referatet fra Udsatterådets møde 
den 15. december 2022, uden yderligere bemærkninger.  
 
Mødedatoerne for rådets ordinære møder i 2023 blev godkendt. 
 
 

Ad 2) Orientering 

Peter, Brian og Maja orienterede om budgetseminaret om budget 

2024, som blev afholdt den 23. februar. Rådet blev orienteret om, at der 

i samme forbindelse var blevet afgivet høringssvar.  

 

Til budgetseminaret var fokuspunkterne flere midler til socialområde, 

forebyggende arbejde og investeringsforslag frem for besparelse. 

Forebyggelse for børn og unge er vigtigt for at fremtidssikre udsatte-

området. Forebyggelse er langt billigere end senere indsatser, og er 

derfor en investering i sig selv.  

 

Udløbspuljerne blev fremhævet og Udsatterådet opfordrede til at fast-

forankre tilbud, som sikrer kvalitet og viser forandring.  

Generelt bør der være et større fokus på at mindske antallet af udløb, da 

det skaber stor usikkerhed på de berørte tilbud, og tager fokus væk fra 

de vigtige og gode indsatser, som de står for. Civilsamfundsorganisati-

onerne leverer effektiv (og billig) hjælp til udsatte i København, og er en 

væsentlig samarbejdspartner for kommunen.  

 

Rådet tog også fat i specifikke områder, herunder f.eks. permanent be-

villing til Gang i gaden, bevillingen til Projekt Clean House grunddrift 

bør permanentgøres, samt Linje 14.  

 

Rådet snakkede på budgetseminaret også om Udsatteenheden. Udsat-

teenheden er et første skridt på vejen, målet er en egentlig udsattefor-

valtning. En øget koordinering omkring udsatte borgere vil sikre større 

livskvalitet og værdighed hos borgeren samt være en besparelse for 

kommunen på sigt. 

Brian og Maja deltog på mini-konferencen om grønlændere i udsathed, 

og orienterede rådet om dette. Konferencen indeholdt fokuspunkter, 

som der blev ønsket, at civilsamfundet skulle forholde sig til.  

Til konferencen var et oplæg fra politikerne, som man derefter skulle 

forholde sig til og diskutere i grupper. 
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Maja stillede sig kritisk overfor formatet af konferencen. Maja pointe-

rede, at der var brug for et format, hvor der kunne udledes noget kon-

struktivt.   

 

Udsatterådet var blevet inviteret til at afgive høringssvar vedr. kommu-

nalstrategien. Rådet ønskede, at der blev lavet et fællesmøde mellem 

Forvaltningen og Udsatte- og Frivilligråd, så det kan komme i en hø-

ringsproces. 

Kommunalstrategien danner den overordnede ramme for kommunens 

strategi. Det danner grundlag for byens indretning og hvilke målsæt-

ninger der skal være for det byliv vi ønsker. Kommunalstartegien dæk-

ker over mange områder og rådet er samtidig en lille spiller. Det var vig-

tigt for rådet, at Udsatte bliver sat på dagsordenen i kommunalstrate-

gien.  

 

Rådet blev orienteret om borgercentrenes arbejde med brugertilfreds-

hedsundersøgelser, samt den kommende proces for orientering af de 

kommunale råd ifm. borgercentrenes arbejde med brugertilfredsheds-

undersøgelserne.  

Det er blevet lagt ud til borgercentrene, at de skal undersøge temaer in-

den for deres målgrupper. De skal orientere rådende om undersøgel-

serne og eventuelt resultaterne af disse undersøgelser. 

 

Peter orienterede om Udsatterådets årsberetning for 2022 og der var 

mulighed for, at rådet kunne give input til udkastet. Rådet drøftede kort 

formatet af årsberetning og forpersonens forord.  

 

 

Ad 3) Drøftelse af herbergs-området ift. hjemløse EU-borgere 

Rådet besluttede på seneste rådsmøde at drøfte hjemløse EU-borgeres 

vilkår i København. Siden sidste rådsmøde har rådet og sekretariatet ud-

arbejdet en henvendelse til Social-og Boligministeren med forslag om 

ny socialpolitisk tilgang til hjemløse EU-borgere i Danmark. 

 

Rådet havde derudover forberedt et debatindlæg baseret på pointerne i 

henvendelsen til Social- og Boligministeren, men dette blev afvist af 

den avis, som rådet havde rakt ud til. 

 

Rådet besluttede at afvente svar fra Social- og Boligministeren og på 

næste møde drøfte problemstillingen yderligere og evt. beslutte nye 

aktiviteter ifm. området og debatindlægget. 
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Ad 4) Beslutning om temadrøftelse vedr. lighed i sundhed 

Rådet drøftede en fremtidig temadag vedr. lighed i sundhed, samt for-

matet af dette. Rådet snakkede om at der skulle nedsættes en arbejds-

gruppe, som laver et udkasts på formatet af temadrøftelsen.  

 

Rådet ønskede, at temadagen konkret kunne munde ud i nogle konkrete 

forslag til politisk indsats.  

 

Jannet, Ole og Mette ønskede at være en del af arbejdsgruppen. Ar-

bejdsgruppen vil mødes og planlægge videre arbejde med temadagen. 

 

 

Ad 5) Oplæg fra Ukraineenheden vedr. indkvartering af flygtninge 

Områdechef Rasmus Bilde og afdelingschef Lone Binder gav et oplæg 

om modtagelsen af flygtninge fra Ukraine, herunder indkvarteringen af 

flygtninge samt fremtidig oprettelse af en container-by.  

 

Der var efterfølgende dialog, hvor rådet snakkede om vigtigheden i at 

overveje den bagage, som ukrainere kommer med.  

Rådet drog paralleller mellem de løsninger og muligheder man udnyt-

tede ved modtagelsen og indkvarteringen af ukrainere til hjemløse bor-

gere i København. Rådet ønskede, at der ville blive samlet op på ar-

bejdsgange og erfaringer fra Ukraineenheden, som man kunne bruge 

når der arbejdes med socialområdet og hjemløse borgere i Danmark.  

 

 

Ad 6) Oplæg vedr. ankestyrelsens tal samt drøftelse af eventuelt 

tema om retssikkerhed. 

Rådet blev på seneste rådsmøde præsenteret for tal fra ankestyrelsen 

vedrørende de sager på socialområdet som ankestyrelsen har taget stil-

ling til.  

 

Rådet havde en dialog om problematikkerne vedrørende retssikkerhe-

den på socialområdet og drøftede mulighederne for rådet i at arbejde 

videre med temaet retssikkerhed.  

 

Rådet besluttede at følge dette område og holde øje med udviklingen af 

retssikkerheden på socialområdet. 

 

 

 

 

 

 

 



 

Socialpolitik og Udvikling 7/7 

 

 

 

Ad 7) Afslutning og eventuelt 

Rådet blev orienteret om, at Ankestyrelsen sidste år besluttede, at de 

ikke træffer afgørelse i sager om husorden.  

Det opleves, at flere borgere som bor på herberg, bliver smidt ud på det 

grundlag, at der er sket en overtrædelse af husordenen/anstaltsordnin-

gen. Rådet snakkede om, at det er vigtigt kommunerne laver retnings-

linjer for brugernes inddragelse i, hvordan et tilbud skal drives efter ser-

vicelovens § 16. 

 

Maja informerede rådet om Stenbroens Juristers nye lommebog ABC 

om dine rettigheder i substitutionsbehandling.  

Bogen skal bruges som information til stofbrugere om deres rettighe-

der og give redskaberne til at blive hørt. 

Maja snakkede om formidlingen af informationer og efterspurgte kon-

struktiv kritik hos rådet.  


